



The Town of Ste Anne will be closed January 1st 2024

Our Bulletin is digital! If you haven't signed up yet for our bulletin through e-mail, you can do so by going to our website and signing up through TSA Connect. E-mail town@steanne.ca for any help needed to sign up.

Upcoming Council Meetings:

January 10th & 24th at 4:30pm. Meetings are open to the Public, to observe only. If you have a request for council to discuss, please email town@steanne.ca.

If needed, we may set up your delegation appointment.

Agendas and minutes for all Council meetings are available online at steanne.ca.

January at Bibliothèque Ste Anne Library

January 2024 at Bibliothèque Ste Anne: A Month Full of Exciting Activities! 🎉 Join us at the library for a series of fun and engaging events for all ages. Mark your calendars and be a part of our vibrant community!

📖 Book Club

- Date: January 4th
- Time: 6:30 PM - 8:00 PM
- Dive into intriguing discussions about our latest book pick. Perfect for all book lovers!

👨‍👩‍👧‍👦 Family Night

- Date: January 11th
- Time: 6:00 PM - 7:30 PM
- Enjoy a cozy and entertaining evening filled with activities for the whole family!

🧱 Lego Club

- Date: January 25th
- Time: 6:00 PM - 7:30 PM
- Unleash your creativity at our Lego Club! Build, create, and have loads of fun.

🕒 Library Hours:

- Tues-Thurs: 10 AM - 8 PM
- Fri: 10 AM - 4 PM
- Sat: 10 AM - 1 PM

📍 Location: 16 Rue De L'Eglise, Ste Anne, Manitoba

✉ Email: library@steanne.ca

☎ Phone: 204-422-9958

Don't miss out on these wonderful opportunities to connect, learn, and have fun. See you at the library! 😊

Public Skating is open at the Maurice Chaput Arena. Sundays from 5-6pm and Wednesdays from 1:30-3pm (Schedule may differ. Please see ice rental calendar located on our website.)

Public Skating Rules

- No dangerous skating (i.e., tag, crack the whip, fast skating, weaving through traffic, backwards skating, spins or figure skating).
- We strongly recommend the use of a CSA-approved hockey helmet and cage for all ages, 16 years and under are mandatory.
- The Arena is not a drop off for children as the free skating time is unsupervised, children under the age of 12 need to be accompanied by an adult.

ACCESSING HEALTH CARE SERVICES - STE. ANNE & AREA

HEALTH CONCERN?

Call your health care provider or nurse practitioner. Same-day appointments will be available.



NEED TRUSTED HEALTH ADVICE?

Call Health Links-Info Santé
1 888 315 9257



URGENT MEDICATION REFILL NEEDED?

Speak with your pharmacist.

NEED SAME-DAY TREATMENT

Limited same-day appointments may be available with your health care provider - Monday to Friday 8:00am-6:00pm (excluding Statutory holidays) to address non life-threatening health concerns.

Call: 204-422-8811 or scan the code to access Q-Doc (virtual physician consultation)



QuickCare Clinic (Steinbach)

Limited same-day appointments available Monday to Friday: 9:00am - 9:00pm (last appt. booked at 8:15pm)
Saturday: 9:00am - 5:00pm
Call 204-326-7569 or book online with [Medeo](https://medeo.ca)

MENTAL HEALTH CRISIS OR SUBSTANCE USE CONCERN?

- 1 888 617 7715 (Crisis Line)
- 1 877 435 7170 (MB Suicide Line)
- 204 239 8800 (Rapid Access to Addictions Medicine)

CRITICAL INJURY OR LIFE-THREATENING CONDITION?

Call 911 or go to an emergency department



Version: 2023-11

From the Ste Anne Fire Department:

We attended the Ste. Anne Elementary School in early December for an event.

On December 13th and 16th our members assisted with the Food Bank Distribution of Christmas Hampers.



December 9th, we had various members participate in the Ste. Anne Christmas Festivities.



Our final volunteering was done on December 20th & 21st at the schools.

It has been a quieter month for calls but the extra events have kept us all busy.

Incident Type	No. of Incident Types per Year						
	2023	2022	2021	2020	2019	2018	2017
Auto Fire	3	3	2	1	4	2	8
Brush Fire	0	0	0	1	0	0	0
Call Off	2	2	10	12	11	12	6
CO	2	1	2	4	4	3	1
Commercial Alarm	0	0	0	0	0	0	0
EMS Lift Assist	6	12	3	8	5	2	1
False Alarm	20	10	11	11	12	11	5
Fumes	0	3	1	0	0	0	0
Gas Leak	0	2	2	0	0	0	0
Grass Fire	6	5	18	9	14	10	4
Hydro Line Fire	1	0	1	3	0	5	1
Mutual Aid	3	1	5	0	0	0	0
MVC	24	24	19	22	20	24	22
Other	10	6	2	1	3	10	2
Search/Rescue	1	0	1	0	0	0	0
Smoke	3	3	2	3	3	1	1
Structure Fire	7	6	3	5	6	5	4
Test Page	0	0	0	0	0	0	0
Trapped Person	0	0	0	1	0	0	1
Total Calls	88	78	82	81	82	85	56

This chart shows what type of calls our department attends. It also includes year-to-date comparison. Practice times and all the other volunteering our members do is in addition to this chart.

From the members of SAFD we wish you a Very Safe and Enjoyable Holiday Season!

-Robert Saindon
Ste. Anne Fire Chief



La Ville de Sainte-Anne sera fermée le 1^{er} janvier 2024



Notre bulletin est numérique! Si vous ne vous êtes pas encore inscrit pour recevoir notre bulletin par courriel, vous pouvez le faire en allant sur notre site Web et en vous inscrivant par le biais de TSA Connect. Écrivez au town@steanne.ca si vous avez besoin d'aide à vous inscrire.

De la part du service d'incendie de Sainte-Anne :

Nous avons participé à un événement à l'école élémentaire Sainte-Anne au début du mois de décembre. Les 13 et 16 décembre, nos membres ont participé à la distribution de paniers de Noël par la banque alimentaire.



Le 9 décembre, plusieurs membres ont participé aux festivités de Noël de Sainte-Anne.

Notre dernier bénévolat a eu lieu les 20 et 21 décembre dans les écoles. Le mois a été plus calme pour les appels, mais les événements supplémentaires nous ont tous occupés.



Incident Type	No. of Incident Types per Year						
	2023	2022	2021	2020	2019	2018	2017
Auto Fire	3	3	2	1	4	2	8
Brush Fire	0	0	0	1	0	0	0
Call Off	2	2	10	12	11	12	6
CO	2	1	2	4	4	3	1
Commercial Alarm	0	0	0	0	0	0	0
EMS Lift Assist	6	12	3	8	5	2	1
False Alarm	20	10	11	11	12	11	5
Fumes	0	3	1	0	0	0	0
Gas Leak	0	2	2	0	0	0	0
Grass Fire	6	5	18	9	14	10	4
Hydro Line Fire	1	0	1	3	0	5	1
Mutual Aid	3	1	5	0	0	0	0
MVC	24	24	19	22	20	24	22
Other	10	6	2	1	3	10	2
Search/Rescue	1	0	1	0	0	0	0
Smoke	3	3	2	3	3	1	1
Structure Fire	7	6	3	5	6	5	4
Test Page	0	0	0	0	0	0	0
Trapped Person	0	0	0	1	0	0	1
Total Calls	88	78	82	81	82	85	56

Ce tableau montre le type d'appels auxquels notre service répond. Il comprend également une comparaison depuis le début de l'année. Les heures d'entraînement et toutes les autres activités bénévoles de nos membres viennent s'ajouter à ce tableau. Les membres du SAFD vous souhaitent des fêtes de fin d'année agréables et en toute sécurité.

-Robert Saindon
Chef des pompiers Sainte-Anne

Le patinage public est ouvert à l'Aréna Maurice-Chaput. Le dimanche de 17 h à 18 h et le mercredi de 13 h 30 à 15 h. (L'horaire peut varier, voir le calendrier de glace sur notre site internet).

Règles de patinage public

- Pas de patinage dangereux (ex. tag, craquer le fouet, patiner rapidement, se faufiler dans la circulation, patiner à reculons, faire des pirouettes ou du patinage artistique).
- Nous recommandons fortement l'utilisation d'un casque de hockey et d'une cage approuvée par CSA pour tous les âges, les 16 ans et moins étant obligatoires.
- L'aréna n'est pas un lieu d'accueil pour les enfants, car le patinage libre se fait sans surveillance. Les enfants de moins de 12 ans doivent être accompagnés d'un adulte.

LES BONNS SOINS AUX BONNS ENDROITS

ACCÉDER AUX SERVICES DE SOINS DE SANTÉ - STE-ANNE ET ENVIRONS



DES INQUIÉTUDES CONCERNANT LA SANTÉ?
Appelez votre prestataire de soins ou votre infirmière praticienne. Vous pourriez peut-être obtenir un rendez-vous le jour même.



VOUS AVEZ BESOIN DE CONSEILS DE SANTÉ FIABLES?
Appelez Health Links-Info Santé
1 888 315 9257

BESOIN URGENT DE RENOUEVER UNE ORDONNANCE?
Parlez-en à votre pharmacien.



VOUS AVEZ BESOIN D'UN TRAITEMENT LE JOUR MÊME

Offre des rendez-vous limités le jour même avec votre fournisseur de soins de santé - lundi au vendredi de 8 h à 18 h (sauf les jours fériés) pour répondre aux problèmes de santé non mortels.

Composer : 204-422-8811 ou scannez le code QR pour accéder Q-Doc (consultation médicale virtuelle)



Clinique express

Rendez-vous limités le jour même lundi au vendredi de 9 h à 21 h (le dernier rendez-vous est fixé à 20 h 15) le samedi de 9 h à 17 h

Composez le 204-326-7569 ou option en ligne

UNE CRISE DE SANTÉ MENTALE OU UN PROBLÈME DE TOXICOMANIE?

- 1 888 617 7715 (Ligne d'écoute téléphonique)
- 1 877 435 7170 (Ligne MB de prévention du suicide)
- 204 239 8800 (Clinique d'accès rapide aux traitements des dépendances)

UNE BLESSURE GRAVE OU UN RISQUE MORTEL?

Composez le 911 ou rendez-vous dans un service d'urgence.



Version : nov 2023

Prochaines réunions du conseil :

Le 10 et 24 janvier à 16 h 30.

Les réunions sont ouvertes au public, uniquement pour observer. Si vous souhaitez que le conseil discute d'une demande, veuillez envoyer un courriel à town@steanne.ca. Si nécessaire, nous pouvons fixer un rendez-vous pour votre délégation.

Les ordres du jour et les procès-verbaux de toutes les réunions du conseil sont disponibles en ligne au www.steannemb.ca

Janvier à la Bibliothèque de Sainte-Anne

Janvier 2024 à la Bibliothèque Ste Anne:

Un mois plein d'activités passionnantes!

Joignez-vous à la bibliothèque pour une série d'événements amusants et engageants pour tous les âges. Marquez vos calendriers et faites partie de notre communauté dynamique!

Club de lecture - Date: 4 janvier - Heure: 18h30 - 20h00 - Plongez dans des discussions intrigantes sur notre dernier choix de livres. Parfait pour tous les amoureux des livres!

Soirée familiale - Date: 11 janvier - Heure: 18:00 - 19:30

Profitez d'une soirée confortable et divertissante remplie d'activités pour toute la famille!

Lego Club - Date: 25 janvier - Heure: 18:00 - 19:30

Libérez votre créativité à notre Lego Club! Construisez, créez et amusez-vous.

Heures d'ouverture de la bibliothèque :

- Mardi-Jeudi : 10 H - 20 H

- Vendredi : 10h00 - 16h00

- Samedi : 10h00 - 13h00

Emplacement : 16 Rue De L'Église, Ste Anne, Manitoba

Courriel : library@steanne.ca

Phone : 204-422-9958

Ne manquez pas ces merveilleuses occasions de vous connecter, d'apprendre et de vous amuser. Rendez-vous à la bibliothèque! 😊